
Motion till riksdagen 

1989/90:So42 
av Lars Werner m.fl. (vpk) 

med anledning av prop. 1989/90:113 
Instansordningen enligt lagen (1977:293) om handel 
med drycker 

Propositionen utgör el! tredje steg i en pagacnde försvagning av den svenska 

alkoholpolitiken. Det första togs när sociabtyrelsens byra för alkohol- och 

narkotikafragor den l januari 1990 uppgick i folkhälsoenheten med en sam

tidig avtappning av antalet handläggare. Mot all nationell kunskap och mot 

internationella erfarenheter kommer alkoholfrågorna all fortsättningwis 

ligga spridda pa mimga arenor: forskningen i �ina bas. analyser och folkbild

ning hos Centralförbundet för alkohol- och narkotikaupplysning (CAN). 

olika kampanjer hos Systembolaget. uppspaltning av arbet�uppgifter pa 

flera olika enheter hos socialstyrelsen. Vidare ska läkemcdebverket ha hand 

om tillstanden för de alkoholhaltiga preparaten och den tekniska spriten. 

och kammarriillen ska vara hög�ta instans när det gäller alkoholhandeln. 

Vin- och Spritcentralen har sedan länge varit helt omöjlig att nå eller fil att 

medverka i ett alkoholpolitiskt arbete. Deras verksamhet ligger helt vid si

dan om den alkoholpolitiska mitlsiittningen att sänka alkoholkonsumtionen 

med 25 procent fram till ar 2000. 

V pk har s !ii lit sig bakom l Y77 ftrs alkoholpolitiska beslut och vi anser all 

den uppspli!!ring som nu pagår inte är till gagn för en aktiv alkoholpolitik. 

En politik var� syfte är all minska den totala konsumtionen i landet. 

Vi har tidigare motionerat om värdet av att ha tillståndsgivningen för den 

stora mängden alkoholhaltigil preparat och tckni�k �prit inom räckh<tll för 

alkoholpolitiken. I konsekven� med detta ska ochå �ocialstyrelsen ha kvar 

överprövningen i ärenden som gäller lagen om handel med drycker (LHD). 

Genom de arligcn aterkommande kontakterna mellan socialstyreben och 

länsstyrelsernas s k alkoholhandläggare har man på ett smidigt och infor

mellt sätt kunnat förmedl<t kunskap och di�kutera lagstiftningen och dös 

praxis. I elen förändrade organisationen ser vi ingen anledning till liknande 

kontakter cfter�om kammarrätten nu �ka �vara för att utbilda rä!!spraxisen 

pa detta område. 

Det kraftigt ökande antalet scrvcring�tillstftnd medför stora problem och 

har inneburit all antnlet restauranger fördubblats under den �ena�te tioars

periodcn. Det är problem hade med överetablering och med ökade ord

ningsproblem och �ociala problem. Pa de!!a ormade behöv� en tilbyn och 

rä!!stilliimpning �om dämpar näringen. Della kan knappast a�taclkomma<; av 

att vi far en mer juricli�k bedömning av Ll l D. Vad som behöv� ar en kombi-
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nation av bf1dc sociala och alkoholpolitiska bedömningar vägda mot de rätts- Mot. 1989/90 

liga aspekterna när il rendena avgörs. Med den nuvarande ordningen har det So42 

varit �a men vi befarar att kammarrätten kommer att ha andra mycket mer 

juridiska bevekcbcgrundcr vid sin prövning. 

Vpk anser att dc förändringar som gjorts och som aviserats i mycket går 

emot 1977 • r� alkoholpolitiska beslut. Där markerades behovet av samord

ning och att alkoholpolitiken skulle utgöra en del av socialpolitiken. Vad re

geringen nu gör är att förvandla en stor del av alkoholpolitiken till näringspo

litik. Man h aller ock�å P• att förstärka och tydligare markera gränsen mellan 

ett förebyggande arbete och ett individinriktat behandlingsarbete. Dessa 

borde vara tv:i grenar på samma träd. 

Hemställan 

Med hänvisning till det anförda hemställs 

att rik�dagcn av�lår regeringens propo�ition 1989/90:113 om in

�tan�ordningen enligt lagen ( 1977:293) om handel med drycker. 
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